

Title (en)
NECKWEAR-RETAINING BROOCHES.

Title (de)
SCHAL-FESTHALTENDE BROSCHE.

Title (fr)
BROCHE D'ATTACHE POUR FOULARD ET SIMILAIRES.

Publication
EP 0452396 A1 19911023 (EN)

Application
EP 90901852 A 19900103

Priority

- GB 8900032 A 19890103
- GB 8902057 A 19890131

Abstract (en)
[origin: WO9007287A1] A neckwear-retaining brooch, for anchoring the free ends of a necktie or scarf to an underlying garment to which the brooch is pinned, comprises an elongate basal member (10) with a pivotally-attached spring-biassed pin (12) and catch (13), and semi-circular gripper wings (14 and 15) extending and spaced apart one to each side of that basal member, the garment-facing gripper surfaces (16) of the wings being disposed in substantially the same plane as the garment-remote surface (17) of the basal member so that in use the ends of the neckwear are threaded under one wing, over the basal member and back under the other wing in a serpentine fashion, thus restraining the neckwear from unthreading itself from the brooch, and anchoring it in place by the frictional interlock between the neckwear and the underlying garment at the points at which the garment-facing gripper surface(s) of the wings bear down on the neckwear material. This construction provides a firm and fixed anchorage of even flimsy neckwear to an underlying garment without any danger of damage to the neckwear.

Abstract (fr)
Broche d'attache, permettant de fixer les extrémités libres d'un foulard ou d'une cravate à un habit sur lequel est piquée la broche, qui comprend un élément de base allongé (10) muni d'une épingle à ressort plié montée de manière pivotante (12) et d'un fermoir (13), et des ailes d'accrochage semi-circulaires (14 et 15) disposées de manière espacée de chaque côté de l'élément de base. Les surfaces d'accrochage des ailes faisant face à l'habit (10) sont sensiblement sur le même plan que la surface de l'élément de base qui est du côté opposé à l'habit (17), de sorte que les extrémités du foulard ou similaire passent en serpentant sous l'une des ailes, par dessus l'élément de base, puis sous l'autre aile. Le foulard ou similaire ne peut donc s'échapper de lui-même de la broche et reste fixé en place par la friction entre le foulard ou similaire et l'habit aux endroits où les surfaces d'accrochage des ailes faisant face à l'habit appuient sur le tissu du foulard. Grâce à cet objet, on peut fixer fermement un foulard même très léger sur un habit sans risque de l'endommager.

IPC 1-7
A41F 15/02; A44B 11/04; A44C 1/00

IPC 8 full level
A44B 6/00 (2006.01)

CPC (source: EP)
A44B 6/00 (2013.01)

Citation (search report)
See references of WO 9007287A1

Designated contracting state (EPC)
CH DE ES FR IT LI SE

DOCDB simple family (publication)
WO 9007287 A1 19900712; AU 4942590 A 19900801; EP 0452396 A1 19911023; GB 2226486 A 19900704; GB 2226486 B 19920318;
GB 9000078 D0 19900307

DOCDB simple family (application)
GB 9000007 W 19900103; AU 4942590 A 19900103; EP 90901852 A 19900103; GB 9000078 A 19900103